
  

Nader Riad: Increasing the Competitiveness of  
              the Egyptian economy 

 
 

Dr. Nader Riad the member of the Board of Directors of the German Chamber of 

Commerce, said that supporting the competitiveness is based on two main factors, 

social support and economic support. The Balance Sheet carries the responsibility of 

social support, which has no economic results, but social results only. While the effect 

of economic support exceeds these limits, as for instance, to establish a mechanism 

for the support of exports, there is a need for various elements of support in order to 

build its competitive capabilities.  

 
 

"It's important to grant support aiming at increasing the competitiveness of the 

Egyptian economy, updating economic and industrial institutions, without overlooking 

the development of human capital and preserving it" he said, "Economic development 

comes as a result of the increase in productivity of individuals qualitatively and 

quantitatively", adding that it's important to direct our concern towards the support with 

economic returns.  

 
 
 
 

 

    

 

 * Translated from Arabic Original 
  Source: Al Wafd Newspaper  29/02/2004 



  

1/1 

 

Nader Riad: Steigerung der Wettbewerbsfähigkeit 

 der ägyptischen Wirtschaft 

 

Dr. Nader Riad, Mitglied des Vorstands der DHK zitiert: 

“ Die Unterstützung ist gesellschaftlich sowie wirtschaftlich geprägt. Dabei 

übernimmt der Staatshaushalt die Rolle der gesellschaftlichen Unterstützung, was 

nicht auf Wirtschaft, sondern nur auf Gesellschaft Einfluss hat. Im Vergleich dazu geht 

wirtschaftliche Unterstützung weit darüber hinaus. So benötigt die Gründung eines 

Mechanismus zur Unterstützung des Exports  verschiedene 

Unterstützungsschwerpunkte, um die Wettbewerbsfähigkeit zu steigern. 

 

Riad ergänzt:  

Wichtig ist es, dass die Unterstützung zur Steigerung der Wettbewerbsfähigkeit 

der ägyptischen Wirtschaft und Modernisierung der industriellen und wirtschaftlichen 

Institutionen, ohne die Vernachlässigung des Arbeitskräftekapitals und dessen 

Förderung ausgerichtet wird. 

So ist der Wirtschaftsaufschwung ein Ergebnis der steigenden  quantitativen 

und qualitativen Produktivität des Einzelnen. Aus diesem Grund ist es jetzt angebracht 

sich der Unterstützung, die wirtschaftlichen Gewinn erbringt, zu widmen. 

 
 
 
 
 

*Übersetzt aus dem arabischen Original 
40.2020.92 Zeitung“ am afdW-AlTagesblatt „ Das ägyptische: Quelle
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